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 De Public Affairs Monitor wordt wekelijks opgesteld door het team Public 
Affairs van UWV. De PA-monitor geeft een overzicht van relevante 

ontwikkelingen in de politiek en bij strategische stakeholders.  
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Arbeidsmarkt  
   

SER roept nieuw kabinet op: ‘Maak dringend meer werk van 
gezondheid als onderdeel van bestaanszekerheid’ 
STAKEHOLDERBERICHT - 30 januari 2024 
Op 30 januari presenteert de Sociaal Economische Raad het advies 'Gezond 
opgroeien, wonen en werken'. De SER roept met het advies het komende 
kabinet op om snel werk te maken van gezondheidsbevordering en 
sociaaleconomische gezondheidsverschillen te verkleinen. Het beleid van het 
nieuwe kabinet moet zich vooral richten op het wegnemen van 
maatschappelijke oorzaken van gezondheidsrisico’s én op het verbeteren van 
de gezondheid van iedereen. Daarbij moet extra aandacht zijn voor mensen in 
een kwetsbare positie. Volgens de ad hoc commissie van de SER die het advies 
uitbrengt vraagt dit om een integrale, domeinoverstijgende lange 
termijnaanpak, waarin gezondheid, arbeidsmarkt, sociale zekerheid, onderwijs 
en de leefomgeving samenkomen. Met oog op de arbeidsmarkt pleit de ad hoc 
commissie voor een inclusievere en gezondere arbeidsmarkt. In dat kader 
verwijzen zij ook naar eerdere aanbevelingen om aanpassingen in de 
Participatiewet en arbeidsongeschiktheidsregelingen door te voeren. De SER 
Ad hoc-commissie Sociaal-Economische Gezondheidsverschillen (SEGV) staat 
onder voorzitterschap van SER-kroonlid prof. dr. Marike Knoef. Bij het advies 
zijn onder meer de ministeries SZW en VWS alsook vakbond FNV en 
werkgeverorganisatie VNO-NCW nauw betrokken. 

Bron: www.ser.nl  

   

Sociaal-medisch  
   

TBV: opinie - 'Grip op de opleiding. Wat kan het UWV ons 
leren?' 
STAKEHOLDERBERICHT - 31 januari 2024 
Op 31 januari schrijft Joost van der Gulden een opiniebijdrage in het Tijdschrift 
voor Bedrijfs- en Verzekeringsgeneeskunde (TBV) over het verschil tussen 
denkvermogen en doenvermogen en hoe dat zich vertaalt naar de opleiding 
tot bedrijfs- en verzekeringsarts. Er zijn signalen dat aios en opleiders 
onvoldoende grip krijgen op wat er nodig is om een opleiding goed te 
doorlopen. De doenvermogenstoets zoals UWV hem toepast noemt van der 
Gulden als voorbeeld om knelpunten in kaart te brengen en te werken aan 
oplossingen. De kennis kan toepast worden bij de ontwikkeling van het nieuwe 
Landelijke Opleidingsplan (LOP), aldus van der Gulde. 

Bron: www.tbv-online.nl  

https://www.ser.nl/-/media/ser/downloads/adviezen/2023/gezond-opgroeien-wonen-werken.pdf?la=nl&hash=C3BD4880AC77850E52916A58B8739AB5
https://www.tbv-online.nl/grip-op-de-opleiding-wat-kan-het-uwv-ons-leren/
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Verbond van Verzekeraars: “Arbeidsongeschiktheidsstelsel 
moet nog activerender” 
STAKEHOLDERBERICHT - 30 januari 2024 
Op 30 januari publiceert het Verbond van Verzekeraars een stellingname in 
verband met de aankomende publicatie van het OCTAS-rapport. Volgens het 
Verbond is het huidige stelsel goed en moet verbetering vooral binnen het 
huidige stelsel plaats vinden. De discussie over het stelsel is te wijten aan het 
uitvoeringsproblematiek die bij het UWV speelt. Die problemen moeten 
opgelost worden, ook omdat verzekeraars hier last van ondervinden, maar dat 
kan met gerichte ingrepen. Een voorbeeld hiervoor is het inzetten op een 
betere samenwerking tussen de verschillende artsen. Het verbond is dan ook 
geen voorstander van een grote stelselwijziging die jaren duurt maar voor 
oplossingen die op korte termijn effect gaan sorteren. 

Bron: www.verzekeraars.nl  

   

Dienstverlening  
   

Commissiedebat Armoede- en Schuldenbeleid 
TWEEDE KAMER - 1 februari 2024 
Op 1 februari vindt het commissiedebat Armoede- en Schuldenbeleid plaats. 
Kamerlid Palmen (NSC) brengt in dat er 'een oerwoud aan regelingen bestaat 
die het inkomen ondersteunen met allemaal een eigen begrippenkader, eigen 
voorwaarden en eigen betaaltermijnen' . Palmen vraagt de minister dan ook 
naar de mogelijkheden van een vooringevulde aanvraag en de mogelijkheden 
om burgers automatische toe te kennen waar ze recht op hebben. Minister 
Schouten reageert dat voor het tegengaan van niet-gebruik het nodig is om in 
te zetten op het reduceren van de complexiteit in het stelsel. Regels werken 
tegen elkaar in en voor het oplossen van dit vraagstuk is het nodig om hier 
tegelijk te kijken vanuit zowel de fiscaliteit, uitkeringen én Toeslagen. Het 
structureel oplossen vraagt fundamentele aanpassingen in het stelsel. De 
commissie Sociaal Minimum, commissie van Rijn maar ook het IBO 
Vereenvoudiging geven bouwstenen voor de weg voorwaarts aldus de 
minister. Ondanks dat het niet aan het demissionair kabinet is om deze 
fundamentele keuzes te maken geeft Schouten aan ondertussen wel verder te 
werken aan de tussentijdse stappen. Zo noemt zij als voorbeeld de aanpassing 
in de wet SUWI als basis voor proactieve dienstlening vanuit UWV en de SVB 
die later deze maand in consultatie gaat. Palmen vraagt verder of het niet tijd 
is om het begrip rechtmatigheid te herijken en meer te kijken naar 
doelmatigheid. Niet de letter van de wet maar de bedoeling van de wet zou 
leidend moeten zijn. Schouten reageert dat een anders mensbeeld hanteren 
van belang is en een overheid die niet tegenover haar burgers staat maar 
ernaast. Het wijzingen van de grondslagen in de Participatiewet zijn hiervan 
een goed voorbeeld. Kamerlid Van Dijk (CDA) verwijst naar de bijeenkomst 
Bestaanszeker Nederland en pleit voor integrale benadering van 
bestaanszekerheid door ondermeer structurele overlegtafels in te richten over 

https://www.verzekeraars.nl/publicaties/actueel/arbeidsongeschiktheidsstelsel-moet-nog-activerender
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de ministeries heen. Om samen met de uitvoeringsorganisaties oplossingen te 
bedenken die aansluiten bij de praktijk. Minister Schouten meent echter dat er 
voldoende domeinoverstijgende overleggen zijn zoals de Stuurgroep Werken 
aan Uitvoering, Stuurgroep Multiproblematiek en het Topberaad 
Inkomensondersteuning. Zij zal bij de VNG nagaan wat zij nog missen. Op de 
geuite zorgen van lid Van Kent (SP) rondom de chronische zieken in de 
Participatiewet reageert Schouten dat zij graag het rapport van de commissie 
OCTAS afwacht dat later deze maand verschijnt. Op verzoek van kamerlid De 
Kort (VVD) taxeert Schouten de verklaring Bestaanszekerheid en zegt veel te 
herkennen van eerder uitgekomen rapporten en de uitkomsten van het eerder 
genoemde IBO vereenvoudiging. 

Bron: Tweede Kamer  

    

VNG doet aanbod aan nieuw kabinet 
STAKEHOLDERBERICHT - 30 januari 2024 
Op 30 januari plaatst de VNG op haar website het aanbod aan het nieuwe 
kabinet om in gesprek te gaan over de aanzet van een agenda voor 
Nederland. Deze is in samenspraak met de provincies en waterschappen 
opgesteld en is gericht op de aanpak van de grote maatschappelijke 
vraagstukken. Zij menen dat deze opgaven niet te realiseren zijn zonder de 
decentrale overheden. 

Bron: vng.nl  

   

ICT & Data  
   

Reuring!Café #116 | Niet de ICT maar de organisatie van de 
overheid is het probleem 
TALKSHOW - 30 januari 2024 
Op 30 januari vindt een editie van Reuring!Café plaats. Regeringscommissaris 
Informatiehuishouding Arre Zuurmond was de host van de avond. De 
tafelgasten spraken over het thema 'Niet de ICT maar de organisatie van de 
overheid is het probleem'. De eerste gast van de avond was Nathalie van 
Berkel, lid raad van Bestuur UWV en voorzitter Manifestgroep. Zij stelt dat ze 
de term ‘uitvoeringsorganisatie’ niet zo passend vindt. Het moet volgens haar 
gaan over ‘publieke dienstverlening’. Ook stelt ze dat heel veel spelende 
problemen te maken hebben met randzaken. Hierdoor is men binnen de 
overheid niet in staat om normale taken goed uit te voeren. Verder gaf 
Nathalie aan in te willen zetten op vereenvoudiging. "Voor elk doel moet nu 
iets specifieks geregeld worden, hierover maakt ze zich zorgen. Je moet een 
jaar opgeleid worden om de WW uit te voeren, dit is de makkelijkste regeling 
die het UWV heeft. De praktijk pakt altijd anders uit dan verwacht, dit wordt 
niet voorzien in het proces. Het leidt altijd tot politieke keuzes." 
De hele talkshow kan worden teruggekeken via de website. 

Bron: www.vom-online.nl 

https://www.tweedekamer.nl/debat_en_vergadering/commissievergaderingen/details?id=2023A05442
https://vng.nl/nieuws/aanbod-aan-nieuw-kabinet-laten-we-samen-optrekken
https://www.vom-online.nl/evenement/livestream-reuringcafe-116-30januari/
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BIT-advies Programma OpenVMS 
ADVIESRAPPORT - 29 januari 2024 
Op 29 januari stuurt minister van Gennip (SZW) het BIT-advies programma 
OpenVMS van het Adviescollege ICT-toetsing. De systemen van UWV voor de 
verstrekking van werkloosheidsuitkeringen (WWO) en arbeidsongeschiktheids-
uitkeringen (ResaFasa) draaien op een verouderd technisch platform. Om de 
continuïteit van deze twee systemen zeker te stellen is het programma 
OpenVMS eind 2020 gestart met een ‘fabrieksmatige conversie’ van de 
broncode die is geschreven in de programmeertaal COBOL naar broncode in de 
programmeertaal Java. Inmiddels ziet UWV dat deze conversie-aanpak niet 
leidt tot onderhoudbare software en werkt men alternatieve scenario’s uit. 
Het Adviescollege concludeert dat UWV de fabrieksmatige conversie naar Java 
terecht heeft gestopt. Kansrijke alternatieve scenario’s zijn echter nog 
onvoldoende uitgewerkt. Het Adviescollege stelt vast dat het voor WWO 
gekozen replatforming-scenario passend is, maar organisatorisch complex en 
dat het herbouwscenario voor ResaFasa nog te grote onzekerheden kent. 
Hoewel er nog geen directe continuïteitsrisico’s zijn voor het primaire proces 
van UWV, is er geen ruimte voor nieuwe mislukkingen. Daarom adviseert het 
Adviescollege om te komen tot een geconcentreerde inzet van expertises voor 
het uitwerken, kiezen en realiseren van alternatieve scenario’s. Concreet 
adviseert het Adviescollege om: 

• een multidisciplinair team te formeren voor de replatforming van WWO 
• eerst meerdere scenario’s uit te werken voor ResaFasa en pas daarna 

een definitieve scenariokeuze te maken 
• lessen te trekken uit de mislukte fabrieksmatige conversie. 

Minister van Gennip heeft daarnaast aangegeven dat haar reactie op dit advies 
niet binnen de wettelijk gestelde termijn mogelijk is. Ze streeft ernaar de 
reactie zo spoedig mogelijk met de Kamer te delen. 

Bron: www.adviescollegeicttoetsing.nl  

   

Divosa: 84.471 extra banen gecreëerd binnen de 
banenafspraak 
STAKEHOLDERBERICHT - 29 januari 2024 
Op 29 januari deelt Divosa cijfers van UWV over de banenafspraak. Daaruit 
blijkt dat sinds de start van de banenafspraak er 84.471 extra banen zijn 
gerealiseerd. De doelstelling van de banenafspraak voor 2023 is het realiseren 
van 105.000 extra banen. Ten opzichte van het tweede kwartaal van 2023 zijn 
er in het derde kwartaal van 2023 1.567 meer banen gecreëerd. Dat is een 
toename van 1%. Het aantal werkzame personen in de doelgroep 
banenafspraak is in het derde kwartaal van 2023 met 1.396 personen 
toegenomen.  

Bron: www.divosa.nl  

   

https://www.adviescollegeicttoetsing.nl/documenten/publicaties/2023/12/21/bit-advies-programma-openvms
https://www.divosa.nl/nieuws/uwv-84471-extra-banen-gecreeerd-binnen-de-banenafspraak
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Antwoord Kamervragen over het bericht 'Ombudsman: 
Overheid dwingt burgers tot fraude' 
ANTWOORD SCHRIFTELIJKE VRAGEN - 26 januari 2024 
Op 26 januari geeft staatssecretaris Van Huffelen (Digitalisering en 
Koninkrijksrelaties) antwoord op schriftelijke vragen over het bericht 
‘Ombudsman: Overheid dwingt burgers tot fraude’. Het Tweede Kamerlid Van 
Dijk (CDA) heeft de vragen gesteld. De staatssecretaris schrijft dat ze bekend 
is met het fenomeen dat sommige vertegenwoordigers, waaronder ook 
bewindvoerders en mantelzorgers, de DigiD gebruikersnaam en wachtwoord 
van de personen die zij vertegenwoordigen gebruiken om toegang te krijgen 
tot digitale dienstverlening. Het is niet toegestaan dat een DigiD door een 
ander wordt gebruikt. Dit geldt voor iedereen. Omdat ze de dilemma's begrijpt 
en dit probleem te verhelpen, is de minister begonnen aan de landelijke uitrol 
van nieuwe digitale voorzieningen voor machtiging en wettelijke 
vertegenwoordiging. Deze voorzieningen vragen aanpassing van de systemen 
van de dienstverleners. Ik werk daarom samen met Logius en de publieke 
dienstverleners aan het verbeteren van het aansluitproces en stimuleer 
dienstverleners om hun systemen gereed te maken en aan te sluiten, aldus de 
staatssecretaris. 

Bron: Tweede Kamer  

   

Overig  
   

Tweede Kamerleden krijgen inkijkje in wereld van mensen 
met een beperking 
STAKEHOLDERBERICHT - 31 januari 2024 
Op 31 januari organiseren zes organisaties uit de gehandicaptensector een 
bijeenkomst om met Tweede Kamerleden in gesprek te gaan over de positie 
van mensen met een beperking en goede gehandicaptenzorg. De bijeenkomst 
in Nieuwspoort werd goed bezocht door belangstellende Kamerleden en 
beleidsmedewerkers. Illya Soffer, directeur van Ieder(in) en Boris van der 
Ham, voorzitter Vereniging Gehandicaptenzorg Nederland, riepen de 
Kamerleden op om vanuit een integrale visie te kijken als het gaat om mensen 
met een beperking. 

Bron: iederin.nl  

   

Divosa doet oproep aan informateur: eenvoud en 
voorspelbaarheid in sociaal domein 
STAKEHOLDERBERICHT - 30 januari 2024 
Op 30 januari doet Divosa een oproep in een brief aan de informateur en de 
Tweede Kamer. Het sociaal domein loopt vast als we niets veranderen, luidt de 
boodschap. Zorg voor voorspelbaarheid en continuïteit in het sociaal domein, 
zodat de uitvoering haar werk goed kan doen en inwoners de ondersteuning 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D02815&did=2024D02815
https://iederin.nl/tweede-kamerleden-krijgen-inkijkje-in-wereld-van-mensen-met-een-beperking/
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krijgen die ze nodig hebben. Dat vergroot de betrouwbaarheid van de 
dienstverlening van gemeenten en het vertrouwen in de overheid dicht bij de 
inwoners. 

Bron: www.divosa.nl  

   

Reactie op invoeringstoets Wet vereenvoudiging Wajong 
BRIEF REGERING - 30 januari 2024 
Op 30 januari stuurt minister Schouten (Armoedebeleid, Participatie en 
Pensioenen) de Tweede Kamer een reactie op de uitkomsten van de 
invoeringstoets op de Wet vereenvoudiging Wajong. Het doel hiervan was het 
wegnemen van drempels in de Wajong om (meer) te participeren in de vorm 
van werk of studie. Dit is gelukt. Volgens de respondenten zijn door de Wet 
Vereenvoudiging Wajong drempels weggenomen om te gaan studeren. Het is 
nu, relatief kort na invoering, nog te vroeg om dit terug te kunnen zien in de 
cijfers. Ook hebben de wijzigingen volgens UWV-medewerkers waarmee is 
gesproken er toe geleid dat de Wajongregelingen deels beter uitlegbaar en 
toepasbaar zijn. 
Uit de invoeringstoets blijkt echter ook dat Wajonggerechtigden, ondanks het 
wegnemen van drempels in de Wajong, nog altijd drempels ervaren om 
(meer) te gaan werken. Deze zijn deels het gevolg van de complexiteit van het 
stelsel in zijn geheel. UWV kan hierdoor geen zekerheid geven over het 
totaalinkomen. Voor de doelgroep is zekerheid over het totaalinkomen echter 
zeer belangrijk. Cliënten gaven aan dat de onzekerheid over de gevolgen van 
(meer) gaan werken voor hun totaalinkomen ertoe kan leiden dat zij er voor 
kiezen om niet (meer) te gaan werken. Uit de invoeringstoets komt verder 
naar voren dat de Wajonggerechtigden aanpassingen van de 
Wajongregelingen in het algemeen als ingrijpend en daarmee stressvol 
ervaren. 

Bron: Tweede Kamer  

   

Colofon 
PUBLIC AFFAIRS 
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de 
politiek en strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning 
gebruiken van het PA-team? Neem dan contact met ons op: 

@uwv.nl. 

   

Corporate Intelligence 
ARCHIEF 
Meer weten? In de databank Corporate Intelligence van het PA-team vind je 
tal van documenten (zoals moties, debatverslagen, Kamerbrieven en ga zo 
maar door). Ook vind je hier een archief van alle PA-monitors. Bekijk het hier: 

 

   

https://www.divosa.nl/nieuws/oproep-aan-informateur-eenvoud-en-voorspelbaarheid-sociaal-domein
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D03290&did=2024D03290
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